
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATU PIASECZYŃSKIEGO

314 (8) 
2020

ISSN 2300–5688

\\\    Góra Kalwaria 
– Zdania  
podzielone s. 5

\\\    Kraj – Prawo jazdy  
może zostać w domu s. 5

\\\    Kultura 
– Kultura żywa s. 2

\\\    Piaseczno – Przebudują 
skrzyżowanie  
przy Laminie s. 4

\\\    Piaseczno – Nowe drogi,  
Stara Mleczarnia s. 2

P I A S E C Z N O \\\ G Ó R A K A L W A R I A \\\ K O N S T A N C I N - J E Z I O R N A \\\ L E S Z N O W O L A \\\ P R A Ż M Ó W \\\ T A R C Z Y N

25 LISTOPADA 2020

Odesłani 
z bezcennym darem
\\\ PIASECZNO

W kolejce do oddania krwi ustawiło się kilkadziesiąt osób.  
Część z nich czekała jednak na darmo, bo chętnych do ratowania 
ludzkiego życia było… za dużo.

Doświadczeni krwiodawcy ustawili się w kolejce jeszcze przed otwarciem  
mobilnego laboratorium
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Towarowa utknęła
\\\ PIASECZNO

Zgodnie z przetargiem,  
ul. Towarowa miała zostać 
przebudowana do końca 
kwietnia 2021 roku. 
Tymczasem dotąd żadne  
prace budowlane się nie 
rozpoczęły. 

P rzebudowę prowadzącej do dworca 
PKP drogi wraz z budową licznych 

miejsc parkingowych burmistrz Daniel 
Putkiewicz zapowiadał od kilku lat. 
Najpierw samorząd przeszedł długą  
i ciężką drogę pozyskiwania tego tere- 
nu od PKP PLK. 

Ulica Towarowa miała zostać utwardzona, zyskać ciąg pieszo-rowerowy  
i ponad 200 miejsc parkingowych

Radni z Komisji Budżetu nie wyrazili zgody na sprzedaż działki restauratorce 
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Rekreacja 
czy parking?
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AKTUALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Najbliższe otoczenie Starej 
Mleczarni zyskało nową jakość. 
Pytanie brzmi: co dalej  
ze szpecącą ruiną na rogu ulic 
Jana Pawła II i Dworcowej?

Z godnie z zapowiedziami gminy i po-
wiatu, do końca listopada powinny 

zostać otwarte drogi, które spotykają się 
obok Starej Mleczarni. Teraz, kiedy cała 
okolica zyskała już nowe oblicze, nisz-
czejący od wielu lat budynek jeszcze 
bardziej kłuje w oczy. Zmodernizowane 
ulice, Centrum Edukacyjno-Multime-
dialne wraz z zapleczem sportowym 
z jednej strony oraz skwerem i placem 
zabaw z drugiej, to teraz najbliższe 
sąsiedztwo wpisanego do Gminnej 
Ewidencji Zabytków dawnego Domu 
Ludowego. 

\\\   Wyburzyć? Nie ma mowy!
Oczyszczony teren wokół budynku 

odsłonił dodatkowo słabo widoczną 
wcześniej południowa fasadę Starej 
Mleczarni. Całość nie tylko razi uczucia 
estetyczne, ale może też stanowić za-
grożenie. Stan techniczny budynku jest 
fatalny i de facto należałoby go rozebrać. 
Na to jednak nie zgadza się konserwator 
zabytków. Nieoficjalnie dowiedzieliśmy 
się, że miał oczekiwać zabezpieczenia 
dachu tej nieruchomości, co wiązało-

by się z ogromnymi kosztami i wcale 
niełatwym zadaniem znalezienia firmy, 
która gotowa byłaby wykonać takie pra-
ce w potencjalnie grożącym zawaleniem 
budynku.

Władze gminy wciąż nie podjęły de-
cyzji w sprawie dalszego zagospodaro-
wania budynku. A to jest niezbędne jako 
punkt wyjścia do zmiany miejscowego 
planu użytkowania (obecnie usługi 
oświaty) oraz projektowania moderni-
zacji budynku. Aczkolwiek w budżecie 
na 2021 rok przewidziano 157 tys. zło-
tych na konkurs na obiekt o funkcjach 
społecznych, którym miałaby się stać 
Stara Mleczarnia. 

\\\   Ukryć i posiać łąkę
Sprawą wyglądu budynku i jego 

okolic zainteresowali się lokalni rad-
ni Katarzyna Wypych i Piotr Sędziak. 
Przed miesiącem złożyli do burmistrza 
interpelację, w której zaapelowali o 
ukrycie ruiny za siatką przedstawiają-
cą jakiś miły dla oka obraz. Zapropo-
nowali również wysianie łąki kwietnej 
na działce obok budynku. Poprosili też 
o uzupełnienie tynku na murze oddzie-
lającym teren Starej Mleczarni od CEM.

– A następnie przekazanie tego 
muru uczniom SP 4 w celu wykonania 
jakiegoś muralu lub graffiti – czytamy 
w dokumencie.

– Jesteśmy na etapie uzgodnień 
dotyczących zakresu prac koniecznych 
do wykonania na tym terenie w przy-
szłym roku – odpowiedział burmistrz 
Daniel Putkiewicz. Jak udało nam się 
dowiedzieć, gmina rzeczywiście planuje 
przeznaczyć przynajmniej część nieru-
chomości na łąkę kwietną.

– Niestety grunt nie jest najlepszy, 
więc konieczne będzie nawiezienie 
ziemi – powiedział nam burmistrz 
Putkiewicz. Zagospodarowanie muru 
oddzielającego teren szkoły od Starej 
Mleczarni nie powinno stanowić prob-
lemu. Kwestia siatki zabezpieczającej 
jest już bardziej skomplikowana.

– Musimy sprawdzić, czy da się za-
stosować siatkę na budynek w sposób 
zapewniający bezpieczeństwo i z jakimi 
wiąże się to kosztami – poinformował 
nas burmistrz. 

Na razie więc pozostaje nam się 
uzbroić w cierpliwość.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Nowe drogi, Stara Mleczarnia

Radni zaproponowali, aby budynek zakryć siatką

Budynek straszy na rogu ulic  
Dworcowej i Jana Pawła II  
od co najmniej dwóch dekad

\\\ KULTURA ŻYWA   
Pomimo trudnej sytuacji w kraju, kulturalni działają 
bardzo aktywnie online. Szeroka oferta zajęć stałych, 
warsztatów i wydarzeń przeniosła się do sieci.  
Od października ruszyła bardzo bogata oferta zajęć stałych w 
Przystanku Kultura, Strefie Kultury oraz wszystkich Klubach 
Kultury. Po wprowadzeniu obostrzeń większość z nich jest 
kontynuowana online. Wiele warsztatów cyklicznych oraz 
jednorazowych jest organizowanych w podobny sposób i 
cieszą się powodzeniem wśród uczestników. Na grudzień 
Centrum Kultury przygotowało szeroką gamę wydarzeń. 
– Jesteśmy przygotowani na każdą sytuację – mówi Katarzyna Hernik, wicedyrektor ds. programowych. – Nasza oferta, jest  
przygotowana w taki sposób, żebyśmy mogli działać niezależnie od rozporządzeń władzy. Jeśli sytuacja w kraju pozwoli, 
odbędą się one z udziałem publiczności. Jeśli nie, jesteśmy przygotowani na wersje online i transmisje wszystkich wydarzeń 
na Facebooku Centrum Kultury.  Zapraszamy serdecznie do śledzenia działań Centrum Kultury na stronie www.kulturalni.pl 
oraz na Facebooku. 

\\\ PIASECZNO
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N a środę 18 listopada zapowie-
dziano zbiórkę krwi w Piasecznie. 

Wprawdzie nigdy nie brakuje chętnych 
do podarowania innym tego cennego 
daru, ale tym razem frekwencja prze-
szła najśmielsze oczekiwania. Mimo 
deszczu i chłodu, kolejka do mobilne-
go laboratorium rozciągała się wokół 
Skweru Kisiela nawet na kilkadziesiąt 
metrów. 

Piaseczyńsko-Grójecki Oddział 
Rejonowy PCK ustawił swój autobus 
na parkingu przed Urzędem Miasta i 
miał przyjmować krwiodawców w go-
dzinach 9.00-13.00. Jak wynika z relacji 
krwiodawców, już chwilę po godzinie 
10.00 przeliczono oczekujących w ko-
lejce i zaczęto odsyłanie „z kwitkiem”.

– Ja i moi znajomi już nie mogliśmy 
nawet stanąć do tej kolejki, bo – uwa-
ga – „już nie potrzebują krwi”. Tak. Do-

kładnie tak – nie ukrywa zdumienia pan 
Daniel. – Uważam, że jest to co najmniej 
niepoważne – nie dość, że w mediach 
na każdym niemalże „cyfrowym” kro-
ku pojawiają się rozpaczliwe prośby 
przeróżnych bezradnych ludzi o krew, 
to jeszcze w obecnych czasach i krytycz-
nej sytuacji epidemiologicznej powinno 
się tej krwi chcieć pobrać jak najwięcej, 
skoro trafili się już chętni do pomocy – 
komentuje.

Podobnych głosów pojawiło się 
więcej. Krwiodawcy udali się do cen-
trum Piaseczna, często kosztem pracy 
czy zajęć akademickich. Jak się okazało 
– na darmo.

Nas także zaskoczyła ta sytuacja, 
usiłowaliśmy więc dowiedzieć się,  
z czego wynikają ograniczenia. 

– Mamy określony czas pracy i w 
tym czasie możemy przyjąć do 50 daw-

ców – usłyszeliśmy w Dziale Promocji, 
Statystyki i Szkoleń Regionalnego Cen-
trum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa 
w Warszawie. Na naszą uwagę, że w 
sytuacji, gdy krew jest tak bardzo po-
trzebna i należałoby zrobić wszystko, 
by wykorzystać gotowość mieszkańców 
do podzielenia się tym cennym darem, 
usłyszeliśmy, że te osoby zawsze mo-
gą przyjechać do centrum na ul. Saską 
w Warszawie. Nie ma możliwości ani 
wydłużenia godzin pracy mobilne-
go punktu (tu ma znaczenie czas, w 
którym krew musi zostać poddana 
obróbce), ani podstawienia drugiego  
autobusu. 

Skoro wiadomo, że jest tak duże 
zainteresowanie, zdaniem wielu osób 
warto w Piasecznie zorganizować punkt 
stacjonarny.

– Zwróciliśmy się już w tej sprawie 
do RCKiK w Warszawie – poinformowa-
ła nas wiceburmistrz Hanna Kułakow-
ska-Michalak. – Zapytaliśmy o to, jakie 
warunki trzeba spełnić, by taki punkt 
został u nas otwarty na stałe lub chociaż 
działał z większą częstotliwością niż 
przyjazd mobilnej stacji raz w miesiącu.

Odpowiedzi na razie nie ma, ale 
władze gminy obiecują podjąć starania 
w tym kierunku. Dostrzegają bowiem 
niezwykłą ofiarność mieszkańców i są 
zdania, że powinno im się ułatwić od-
dawanie krwi na miejscu.

W trakcie listopadowej akcji zbiórki 
krwi w Piasecznie zarejestrowano 53 
osoby. Krew pobrano od 45. 

Joanna Ferlian

Odesłani z bezcennym darem

Chętnych do oddania krwi było znacznie więcej, niż mogli obsłużyć pracownicy 
stacji krwiodawstwa
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dokończenie 
ze str. 1

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Ważą się losy terenu dawnej 
parowozowni kolejki 
wilanowskiej w Skolimowie. 
Burmistrz chciałby sprzedać 
ten teren właścicielce pobliskiej 
restauracji. Z kolei radni  
widzą tu przystań kajakową  
i przestrzeń do rekreacji. 

T emat gminnej działki przy ul. Puła-
skiego 4 regularnie jest przedmio-

tem dyskusji władz samorządowych 
gminy. Dotychczas w budynku dawnej 
parowozowni mieściły się mieszkania 
komunalne. Kilka lat temu mieszkań-
ców wykwaterowano, a rozciągający 
się od Domu Aktora do skrzyżowania 
z ul. Śniadeckich teren podzielono na 
mniejsze działki. Na jednej z nowo wy-
dzielonych działek powstała stacja kon-
troli pojazdów, na kolejnej zaś stanęła 
restauracja Zajazd Staropolski. 

Niedawno właścicielka restauracji 
złożyła w Urzędzie Gminy wniosek o 
umożliwienie jej zakupienia sąsiedniej 
działki o powierzchni 1500 m2. Zakup 
ziemi pozwoli jej na poszerzenie wjaz-
du, rozbudowę parkingu i utworzenie 
placu zabaw dla dzieci. Podczas niedaw-
nego posiedzenia Komisji Ładu Prze-
strzennego i Spraw Komunalnych bur-
mistrz Kazimierz Jańczuk wyraził przy-
chylność wobec prośby restauratorki. 
– Rolą burmistrza jest dbać o lokalnych 
przedsiębiorców. Restauracje w okresie 
pandemii mają się chyba najgorzej. Za 
chwilę rozpocznie się przebudowa DW 
721 i restauracja straci na tej ulicy kil-
kanaście czy nawet kilkadziesiąt miejsc 

parkingowych – argumentował Jańczuk 
podczas posiedzenia. – Zwróciłem się w 
tej sprawie do Komisji Ładu Przestrzen-
nego i Komisji Budżetu. Jeśli komisje 
pozytywnie zaopiniują wniosek, przy-
gotuję stosowny projekt na najbliższą 
sesję Rady Miejskiej.

Tymczasem część radnych chcia-
łaby zagospodarować ten teren na po-
trzeby mieszkańców. Wskazują przy 
tym, że w Skolimowie brakuje miejsca 
do rekreacji czy integracji lokalnej spo-
łeczności. – Regularnie sprzątamy brze-
gi Jeziorki i widzimy tłumy kajakarzy i 
rowerzystów, którzy się tu pojawiają – 
mówi nam radny Włodzimierz Wojdak 
i proponuje utworzenie przy dawnej 
parowozowni przystanku kajakowo-
-rowerowego. W podobnym tonie wy-
powiada się również radny Krzysztof 
Bajkowski. – Poza OSP Skolimów nie ma 
tam żadnego miejsca, gdzie mieszkańcy 
mogliby się spotkać, coś zorganizować. 
Pułaskiego 4 to jedyne miejsce, gdzie 
można coś takiego stworzyć – mówił na 
posiedzeniu Bajkowski. – Jeżeli sprzeda-
my tę działkę, to całość tego terenu traci 
na wartości, jego możliwości rekreacyj-
ne będą znacznie niższe. 

Wniosek o możliwość sprzedaży 
dyskusyjnej działki został poddany 
pod głosowanie podczas wtorkowego 
posiedzenia Komisji Budżetu, Inwesty-
cji i Spraw Majątkowych. Przy dwóch 
głosach za, trzech przeciw i czterech 
wstrzymujących się, wniosek burmi-
strza został odrzucony. 

– Dziękuję w imieniu mieszkań-
ców – podsumował wynik głosowania 
Krzysztof Bajkowski.

Karolina Hofman

Rekreacja 
czy parking?

dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASECZNO

Projekt budżetu na 2021 rok 
zakłada rekordowy deficyt. 
Gmina nie chce bowiem 
rezygnować z zaplanowanych 
inwestycji. 

W tym roku projekty budżetów są 
bardziej wyczekiwane niż zwy-

kle. Rok 2020 bowiem zaowocował nie 
tylko zmianą przepisów podatkowych, 
których efektem miały być niższe wpły-
wy z PIT dla samorządów, ale również 
pandemią. Skutki gospodarcze tej ostat-
niej będziemy odczuwać prawdopodob-
nie jeszcze przez dłuższy czas. Mimo 
to przygotowany przez burmistrza 
Piaseczna Daniela Putkiewicza projekt 

budżetu na 2021 rok nie zakłada dra-
stycznych cięć. Przeciwnie, zaplano-
wano rekordowe kwoty na inwestycje. 
Będą jednak możliwe pod warunkiem 
wyemitowania obligacji na kwotę 108 
mln złotych, tyle bowiem wynosi deficyt 
budżetowy.

\\\   Duże wydatki,  
a co z dochodami?

W 2021 roku gmina planuje wy-
dać blisko 740 mln złotych. Planowane 
dochody mają wynieść ponad 631 mln 
złotych, w tym blisko 218 mln z udziału 
w podatku PIT od osób fizycznych, co 
jest kwotą niemal identyczną jak przed 
rokiem.

Tradycyjnie największy kawałek 
budżetowego tortu przeznaczony jest 
na oświatę – blisko 226 mln zł. Wydatki 
na świadczenia rodzinne (czyli 500+ 
i podobne) wyniosą blisko 153 mln 
złotych. Rekordowa kwota zostanie też 
przeznaczona na transport i łączność – 

111 mln złotych, z czego aż 20 mln gmi-
na wyda na transport publiczny. Ponad 
73 miliony złotych mają zostać wydane 
na inwestycje drogowe. Na gospodarkę 
komunalną, w tym gospodarkę odpada-
mi, gmina przeznaczy 71 mln zł.

\\\   Rekordowe inwestycje
Ogółem na inwestycje w przyszłym 

roku gmina chce wydać ponad 124 mln 
złotych. Ponad połowa tej kwoty prze-
znaczona będzie na inwestycje drogo-
we. Wśród tych najdroższych znalazła 
się budowa ul. 11 Listopada, 10 KDL 
między Kierszkiem a Józefosławiem 
oraz Cyraneczki w Julianowie. Aż 10 
mln złotych miałoby zostać zainwesto-
wanych w przebudowę ulic Geodetów, 
Rubinowej i Granitowej. 

Jedyna duża inwestycja oświatowa, 
to kontynuacja budowy hali sportowej 
przy szkole w Złotokłosie, która po-
chłonie ponad 10 mln zł. Zmodernizo-
wany ma zostać również budynek SP 
nr 5 przy ul. Sikorskiego. Blisko 9 mln 
złotych pochłonie budowa dziennego 
domu seniora, 2,5 mln złotych – mo-
dernizacja Domu „Zośki”, a 1,9 mln zł 
zaplanowano dla Poniatówki. Samorząd 
zamierza też inwestować w obiekty 
sportowe. Na nowy basen przy ul. Chy-
liczkowskiej zaplanowano 2,3 mln zł, a 
na rozbudowę infrastruktury sportowej 
na stadionie w Piasecznie 1,6 mln zł. W 
sumie zaplanowanych jest 166 zadań 
inwestycyjnych.

Nad ostatecznym kształtem budże-
tu radni będą pracować przez najbliższy 
miesiąc. Głosowanie uchwały budże-
towej powinno się odbyć pod koniec 
grudnia.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Rekordowy deficyt

W 2021 roku ma się rozpocząć między innymi przebudowa ul. 11 Listopada

    

    

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późń. zm.) informuje,  
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz  
na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został wykaz dot.: ponownego oddania 
w dzierżawę na rzecz dotychczasowego dzierżawcy na czas określony 3 lat, części nieruchomości 
położonej w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, o pow. 1,2 m2, na której posadowiona jest tablica 
informacyjna – gablota o wymiarach 3 m x 2,58 m, stanowiącej wg ewidencji gruntów działkę 
ewid. nr 6 z obrębu 27 m. Piaseczno, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego uregulowanej  
w księdze wieczystej nr WA5M/00297638/1.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 23.11.2020 r.
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późń. zm.) informuje,  
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 
oraz na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został wykaz dot.: ponownego 
oddania w dzierżawę na rzecz dotychczasowego dzierżawcy na okres 3 lat, części nieruchomości 
położonej w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 20 o pow. 1 ha, stanowiącej wg ewidencji 
gruntów i budynków działkę ewid. nr 8/7 obr. 27 m. Piaseczno uregulowanej w księdze wieczystej  
nr WA1I/00031088/6, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 20.11.2020 r.
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

INFORMACJA

INFORMACJA

\\\ PIASECZNO

Gmina wykona projekt 
przebudowy skrzyżowania  
ulic Puławskiej, Okulickiego  
i Wojska Polskiego. Celem  
jest upłynnienie ruchu  
i poprawa bezpieczeństwa. 

N ajbardziej obciążone skrzyżowa-
nie w gminie ma zostać przebudo-

wane w ramach inwestycji Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, 
dotyczącej modernizacji odcinka drogi 
krajowej 79 od Piaseczna do obwodnicy 
Góry Kalwarii. Problem w tym, że ciągle 
nie wiadomo, kiedy GDDKiA przystą-
pi do tej inwestycji. W związku z tym 
gmina Piaseczno zdecydowała się na 
wykonanie prac, które już w niedale-
kiej przyszłości mają upłynnić ruch i 
poprawić bezpieczeństwo w rejonie 
skrzyżowania przy Laminie. Przede 
wszystkim chodzi o poprawę sytuacji 
na skrzyżowaniu ul. Okulickiego z ul. 
Wojska Polskiego.

\\\   Łącznik i sygnalizacja
Opracowana przez gminę koncep-

cja przewiduje dobudowanie łącznika, 
który pozwoli dostać się z ul. Puław-
skiej bezpośrednio do skrzyżowania 
z ul. Wojska Polskiego. Na ul. Wojska 
Polskiego i Okulickiego pojawią się 
dodatkowe pasy do skrętów, a skrzy-
żowanie objęte zostanie sygnalizacją 
świetlną zsynchronizowaną z tą na 
skrzyżowaniu z ul. Puławską. Przewi-
dziano też wytyczenie przejścia dla pie-
szych na wysokości skateparku. Pojawią 

się również nowe odcinki chodników 
i ścieżek rowerowych. Przy okazji ma 
zostać dostosowane do przepisów pra-
wa skrzyżowanie ul. Wojska Polskiego z 
ul. Kusocińskiego, które obejmie pełna 
sygnalizacja świetlna. 

Gmina załatwiła już formalności 
związane z przejęciem od powiatu od-
cinka ul. Wojska Polskiego, który ma ob-
jąć przebudowa. Podczas ostatniej sesji 
radni wyrazili z kolei zgodę na przejęcie 
przez gminę od GDDKiA w zarząd dzia-
łek drogowych obejmujących obszar 
całego skrzyżowania ul. Puławskiej i 
Okulickiego. Jest to niezbędne do roz-
poczęcia projektowania, a następnie 
uzyskania pozwolenia na budowę. W 
najbliższym czasie burmistrz podpisze 
stosowne porozumienie z zarządcą 
drogi i zostanie ogłoszony przetarg na 
projekt.

\\\   Długa droga do realizacji
– Zakładamy, że prace projektowe 

potrwają około roku – mówi wicebur-

mistrz Robert Widz. – Mam nadzieję, 
że wszelkie niezbędne pozwolenia uda 
się uzyskać wiosną 2022 roku. Wtedy 
będziemy też wiedzieli, jaki jest koszt 
realizacji tego przedsięwzięcia i będzie-
my mogli ustalać jego finansowanie.

Przebudowa skrzyżowania ul. Pu-
ławskiej i Okulickiego jest zadaniem 
GDDKiA. Z kolei ulicą Okulickiego (w 
tym skrzyżowaniem z ul. Wojska Pol-
skiego) zarządza Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich. Ale to gminie za-
leży na przyspieszeniu inwestycji, więc 
niewątpliwie będzie musiała pokryć 
przynajmniej część kosztów.

– W trakcie przygotowania projek-
tu budowlanego gmina będzie szukać 
porozumienia z poszczególnymi za-
rządcami dróg, które pozwoli sfinanso-
wać przebudowę skrzyżowania – po-
wiedział nam wiceburmistrz Widz. W 
budżecie na 2021 r. przewidziano 70 
tys. zł na projekt. W WPF na rok 2022  
na budowę łącznika zabezpieczono  
1 mln zł.                              Joanna Ferlian

Przebudują skrzyżowanie 
przy Laminie

Skrzyżowanie zyska sygnalizację i wlot łącznika od ul. Puławskiej
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Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 

dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) Starosta Piaseczyński zawiadamia, że w dniu 6 listopada 2020 r., na wniosek Burmistrza Miasta  
i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 25/2020 (nr rej. ARB.6740.1.17.2020.
KMo) o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: „rozbudowa drogi gminnej: ulicy Energetycznej w Piasecznie”.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
• działki znajdujące się w obecnym pasie drogowym drogi gminnej – ul. Energetycznej oznaczone wg katastru numerami:
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 8: 1/9, 1/8,
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 3: 15/5, 20/8, 19/10, 18/3, 18/8, 17/13, 15/2, 15/8, 3/21 (część działki), 25/45, 15/6, 15/7,
• działki przeznaczone pod realizacje inwestycji drogowej na poszerzenie pasa drogowego ul. Energetycznej powstałe w wyniku podziału. 
W nawiasach podano nr działki po podziale (drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie pod drogę, w nawiasach podano nr działki  
po podziale, po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości 
numerami:
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 3: 22/11(22/22;22/23), 22/13(22/24;22/25), 21/4(21/13;21/14), 21/5(21/15;21/16), 16/4(16/9;16/10),
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 8: 8/16 (8/23,8/24)
• Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej – ul. Energetycznej powstałe w wyniku podziału; należące do Gminy Piaseczno 
W nawiasach podano nr działki po podziale (drukiem wytłuszczonym – działki pod drogę, w nawiasach podano nr działki po podziale,  
po średniku działki po podziale poza inwestycją:
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb  3: 24 (24/3;24/4), 3/21 (3/57;3/56)
• Działki poza pasem drogowym związane z przebudową innych dróg publicznych oraz budową i przebudową sieci:
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 8: 1/8, 3, 2/4, 2/5, 2/6, 2/7, 2/8, 2/20, 2/21, 2/19,
– jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 3: 542, 227, 25/45, 15/6, 15/7, 3/56 (z dz. 3/21), 24/4 (z dz. 24), 17/12, 18/10, 19/12, 20/10, 407, 16/10  
(z dz. 16/4),

Z treścią decyzji nr 25/2020 z dnia 6 listopada 2020 r. na realizację inwestycji drogowej oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać 
się w Starostwie Powiatowy w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, po wcześniejszym umówieniu się drogą e-mailową na adres 
k.morawinska@piaseczno.pl lub telefonicznie nr tel. (22) 756 61 22. Sprawę prowadzi: Karolina Morawińska.

 W celu umówienia lub wysłania uwag proszę powołać się na nr rej. ARB.6740.1.17.2020.KMo Od ww. decyzji służy prawo wniesienia 
odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno),  
w terminie 14 dni od dnia jej publicznego ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor natychmiastowej wykonalności. .
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 25.11.2020 r.
Nr rej. ARB.6740.1.17.2020.KMo         Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 

Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

    

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. 
Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 
oraz na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący część nieruchomości przeznaczonej 
do oddania w dzierżawę, dot. nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Piaseczyńskiego, położonej przy ul. Chyliczkowskiej 14  
w Piasecznie, oznaczonej jako działka ewid. nr 6, obręb 27, m. Piaseczno, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00297638/1. Wykaz 
został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 19.11.2020 r.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

INFORMACJA
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\\\ GÓRA KALWARIA

Zaskakujące wyniki przyniosły 
konsultacje społeczne  
w sprawie włączenia do granic 
miasta części wsi Moczydłów  
i Krzaki Czaplinkowskie.

Z wnioskiem o przesunięcie granic 
miasta wystąpili w ubiegłym roku 

mieszkańcy Kalwaryjki oraz najbliż-
szych Górze Kalwarii domów w Mo-
czydłowie. Ci ostatni przekonywali, że 
mają znacznie bliżej do miasta niż do 
głównej części wsi Moczydłów. Z kolei 
mieszkańcy Kalwaryjki od lat prosili o 
włączenie ich osady do miasta. Kilkana-
ście lat temu bowiem stanowili odrębne 
sołectwo, które zostało odgórnie włą-
czone przez władze gminy do Krzaków 
Czaplinkowskich. Przekonywali, że są 
dużo bardziej emocjonalnie i organi-
zacyjnie związani z miastem niż wsią.

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski 
ze zrozumieniem podszedł do wniosku 
mieszkańców i przedstawił sprawę 
radnym. W sierpniu tego roku radni 
zdecydowali, że należy w tej sprawie 
przeprowadzić konsultacje społeczne 
zarówno wśród mieszkańców obu wsi, 
jak też mieszkańców miasta.

\\\   Zaskakujące wyniki
W dniach 23 września – 21 paź-

dziernika zapytano mieszkańców, co są-
dzą na temat zmiany granic miasta Góry 
Kalwarii. W konsultacjach mogli wziąć 
udział mieszkańcy sołectw Moczydłów, 

Krzaki Czaplinkowskie oraz miasta Gó-
ra Kalwaria. Mogli oni oddawać głos w 
formie papierowej lub elektronicznej. 
W trakcie konsultacji odbyło się także 
spotkanie konsultacyjne zainteresowa-
nych stron. 

Łącznie oddano 275 głosów, z czego 
258 było ważnych. W przypadku Mo-
czydłowa udział w głosowaniu wzię-
ły 73 osoby (20,39% uprawnionych). 
Za włączeniem części miejscowości 
Moczydłów do miasta Góra Kalwaria 
opowiedziało się 67 osób, a 4 osoby 
były przeciw. W przypadku Krzaków 
Czaplinkowskich udział w głosowaniu 
wzięło 116 osób (30,21% uprawnio-
nych). Co zaskakujące, większość była 
przeciwna włączeniu części wsi do mia-
sta (72 osoby). Pomysł ten poparło 40 

mieszkańców. W Górze Kalwarii ankie-
tami zainteresowały się tylko 43 osoby 
(0,48% uprawnionych). Za przyłącze-
niem części wsi Moczydłów opowie-
działy się 33 osoby, 5 było przeciw, a 2 
wstrzymały się od głosu. Odnośnie włą-
czenia w granice miasta części Krzaków 
Czaplinkowskich, „tak” odpowiedziało 
29 osób, „nie” dwie, a cztery wstrzymały 
się od głosu.

Wynik konsultacji nie ma dla rad-
nych charakteru wiążącego. Przed pod-
jęciem decyzji chcieli po prostu poznać 
opinię mieszkańców na ten temat. Czy 
ostatecznie zdecydują o przesunięciu 
granic miasta i w jaki sposób, przekona-
my się prawdopodobnie w niedalekiej 
przyszłości.

Joanna Ferlian

Zdania podzielone

Większość głosujących z Krzaków Czaplinkowskich była przeciwna zmianie 
granic
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Potem czekał, aż wykonawca przebu-
dowy torów kolejowych posprząta po-
zostałości po prowadzonych pracach. 
Przed rokiem teren został uprzątnięty, 
a gmina dodatkowo dostała szansę na 
dofinansowanie inwestycji w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorial-
nych w wysokości 1,5 mln zł.

\\\   Torów nie ma,  
ale stanowią problem

Rozstrzygnięty w kwietniu przetarg 
na przebudowę ul. Towarowej wraz z 
budową ponad 200 miejsc postojowych 
zakładał, że prace budowlane zostaną 
wykonane do końca kwietnia 2021 
roku. Zainteresowaliśmy się tym, że 
poza utwardzeniem tego terenu przez 
gminę, tak by ułatwić przejazd, żadne 
prace budowlane się nie rozpoczęły. I 
nic dziwnego. Nadal bowiem projekt 

nie jest gotowy. Powodem są problemy z 
uzgodnieniem go z PKP PLK. Dlaczego? 
Tym razem na drodze stanął szumnie 
zapowiadany plan rozbudowy torów 
aglomeracyjnych. Żadne decyzje w tej 
kwestii nie zapadły i na razie trwają 
prace nad koncepcją takiej rozbudowy 

i ustaleniem, na ile jest ona możliwa do 
zrealizowania. Formalnie jednak trzeba 
brać pod uwagę, że tory mogą być budo-
wane. W przypadku trasy do Piaseczna 
miałyby powstać dwa dodatkowe tory. 
W związku z tym, że nie wiadomo, jak i 
gdzie mogłyby przebiegać, PKP PLK nie 
wie, na ile może pozwolić gminie zago-
spodarować teren przy ul. Towarowej. 

– Na razie udało nam się uzyskać 
do połowy przyszłego roku przedłuże-
nie terminu wykorzystania środków w 
ramach ZIT – powiedział nam wicebur-
mistrz Robert Widz. – Nie wykluczamy 
też zmiany zakresu inwestycji – przy-
znaje.

\\\   Co zostanie z dużego  
parkingu?

Zgodnie z założeniami przetargu, 
wzdłuż liczącej 520 metrów ulicy Towa-
rowej wykonawca miał zaprojektować 
i wybudować 211 miejsc postojowych 
dla samochodów osobowych, 3 miejsca 
dla samochodów elektrycznych – z moż-
liwością ładowania – oraz 10 miejsc dla 
niepełnosprawnych. Gmina miała za-
płacić za tę inwestycję 7,15 mln złotych. 
Dworcowy parking z dotacją w ramach 
„Parkuj i Jedź” pozwoli na bezpłatne 
parkowanie podróżującym posiadają-
cym bilet komunikacji miejskiej lub bilet 
lokalnego przewoźnika. Jaki ostatecz-
nie kształt będzie miała ta inwestycja 
i kiedy może zostać zrealizowana, dziś 
trudno powiedzieć.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Towarowa utknęła

\\\ PIASECZNO

Zbliża się ważna zmiana  
dla kierowców. Od 5 grudnia 
na terytorium Polski nie trzeba 
mieć przy sobie prawa jazdy. 
Dane i uprawnienia kierowcy 
będą podczas kontroli drogowej 
sprawdzane w centralnej 
ewidencji kierowców.

N a początku września w Dzienniku 
Ustaw opublikowana została no-

welizacja ustawy Prawo o ruchu drogo-
wym, wprowadzająca szereg ułatwień 
dla kierowców i właścicieli pojazdów 
oraz uproszczeń w procedurach zwią-
zanych z rejestracją pojazdów. Pakiet 
deregulacyjny dla kierowców to wspól-
na inicjatywa Ministerstwa Cyfryzacji 
i Resortu Infrastruktury. Od 5 grudnia 
kierowcy nie będą musieli przewozić 
ze sobą szeregu dokumentów, takich 
jak prawo jazdy, dowód rejestracyjny 
pojazdu oraz ubezpieczenie OC.

– Dwa lata temu podjęliśmy decy-
zję, dzięki której Polacy nie muszą mieć 
przy sobie dowodu rejestracyjnego sa-
mochodu oraz dokumentu potwierdza-
jącego jego ubezpieczenie. Dzisiaj zro-
biliśmy kolejny krok – mówi minister 
cyfryzacji Marek Zagórski. – Wkrótce 
będziemy mogli zostawić prawo jaz-
dy w domu albo skorzystać z aplikacji 

mObywatel, do czego zresztą bardzo 
zachęcam – dodaje szef ministerstwa 
cyfryzacji.

\\\   Cyfrowy dokument
Prawo jazdy będzie nam towarzy-

szyło w telefonie dzięki aplikacji mO-
bywatel. Pojawi się w niej dodatkowa 
zakładka mPrawo Jazdy. Jest to kolejna 
opcja zamiany tradycyjnych dokumen-
tów na cyfrowe. Przed zostawieniem 
prawa jazdy w domu, należy zatem pa-
miętać o założeniu konta w aplikacji. 
Program jest bezpłatny i w pełni bez-
pieczny. Gwarantuje to m.in. niezbędny 
profil zaufany.

Co więcej, usługa pokazuje infor-
macje o obowiązkowym ubezpieczeniu 
OC pojazdu. W tym nazwę ubezpiecze-
nia, serię i numer polisy, okres ubez-
pieczenia oraz jego wariant. Mało tego, 
mPrawo Jazdy przypomina o terminach 
ważności posiadanego ubezpieczenia 
lub zbliżającego się przeglądu pojazdu. 
Aplikacja na 30 dni przed terminem 
wyświetli użytkownikowi komunikat z 
przypomnieniem. Urząd zapowiedział 
również, że w przyszłości planuje roz-
szerzyć możliwości usługi o bieżącą 
weryfikację liczby zdobytych punktów 
karnych, dostęp do Karty Dużej Rodziny, 
legitymacji ZUS czy karty miejskiej.

Julia Januszyk

Prawo jazdy może 
zostać w domu

Tym razem na drodze 
stanął zapowiadany 

plan rozbudowy torów 
aglomeracyjnych

dokończenie 
ze str. 1
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Skarb Państwa – Starosta Piaseczyński ogłasza przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż  
części nieruchomości Skarbu Państwa położonej w miejscowości Piaseczno przy ul. Mazurskiej, 
pow. piaseczyński, woj. mazowieckie, KW Nr WA1I/00023663/2, stanowiącej niezbudowaną  
działkę ew. nr 16 o pow. 0,5703 ha z obrębu 44.

Cena wywoławcza działki wynosi: 941.000,00 zł netto. Ceną sprzedaży będzie najwyższa 
cena netto uzyskana w przetargu, powiększona o podatek VAT w stawce 23%.

Przetarg na zbycie ww. działki odbędzie się w dniu 28.01.2021 r. o godz. 10.00 w budynku 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, sala nr 110, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno. 

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 21.01.2021 r. wadium 
w wysokości 94.000 zł.

Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.pl  
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości – Oferty sprzedaży,  
jak również w sposób zwyczajowo przyjęty.

Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiatowym 
w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 120, pod nr tel. (22) 756 61 44 lub  
m.karas@piaseczno.pl. Starosta Piaseczyński 

Ksawery Gut

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU

DAM PRACĘ 

PRACA W OCHRONIE KONOTOPA.  
Poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności (warunek  
konieczny) do pracy przy ochronie małej 
budowy w Konotopie .Nie wymagamy 
doświadczenia. TEL. 578 002 512  
lub 739 003 512

ZATRUDNIĘ MECHANIKA  
OD ELEKTRONARZĘDZI, TEL: 602308730 
RASZYN 

Pracownik fizyczny, magazyn,  
rusztowania, prawo jazdy kat. B,  
Piaseczno Tel. 501 289 817

FIRMA BUDOWLANA SZUKA  
MURARZY, ZBROJARZY I CIEŚLI  
TEL. 697 368 377

Sprzątanie w szkole 3/4 etatu Piaseczno 
227568337

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Zatrudnię brukarzy 602 335 067

Ekspedientkę oraz osobę do wykładania 
towaru do sklepu spożywczego w Usta-
nowie, tel. 602 119 041 

Przyjmę panią do prania i sprzątania  
samochodów ciężarowych 1-2 dni  
w tygodniu, Łazy k. Magdalenki,  
tel. 604 626 444          

SZUKAM PRACY 

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223 

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur, izolacja 
poddasza, natrysk pianki, Tel.604 489 
255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Przyjmie zlecenia na budowę domów  
w sezonie 2021 tel. 665 183 980 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661  

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Oczyszczanie działek, wywóz gałęzi  
519 874 891

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721

Kominiarz tel. 500 214 632 

Elektryk tel. 666 890 886 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581  
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Hydraulika, remonty, malowanie,  
tel. 501 050 907
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998
Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998
Remonty, malowanie, tel. 510 128 912
Cyklinowanie, schody, tel. 510 128 912   

SPRZEDAM  
Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 22 727-07-00
Sprzedam mały ciągnik 515075274   

KUPIĘ  
Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

AUTO-MOTO KUPIĘ

SKUP AUT NAJWYŻSZE CENY 503901642  

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Domek drewniany 45 m2 w Grójcu,  
tel. 692 349 218               

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Działki budowlane Prażmów,  
tel. 602 770 361     

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Naprawa protez, Piaseczno,  
ul. Pelikanów 4a lok. 17 tel. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

RÓŻNE  

Seniorzy współpraca tel. 602 636 798

    

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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Aplikacja pozwala na korzystanie  
ze wszystkich funkcjonalności Piase-
czyńskiej Karty Mieszkańca oraz Piase-
czyńskiej Karty Dużej Rodziny, w tym  
z bezpłatnych przejazdów liniami L,  
zniżek w Centrum Kultury, na basenie  
czy w sieci handlowej partnerów karty.  
Z pomocą aplikacji bez problemów sko-
rzystamy również z usług Biblioteki Pub-
licznej Miasta i Gminy Piaseczno.

Jak uruchomić aplikację
Po poprawnej instalacji aplikacja 

oferuje dwie możliwości rozpoczęcia ko-
rzystania z mobilnej karty. Pierwsza op-
cja logowania – przez przyłożenie karty  
do telefonu – dostępna jest dla posiadaczy 
tradycyjnej karty plastikowej. Aby dodać 
swoją kartę do aplikacji, należy w telefo-
nie uruchomić obsługę standardu NFC, 
a następnie przyłożyć swoją Kartę Miesz-
kańca lub Kartę Dużej Rodziny do tylnej 
części telefonu – wtedy nastąpi automa-
tyczne wczytanie numeru karty. Kolejnym 
krokiem jest wpisanie w odpowiednie  
pole numeru PESEL posiadacza karty.  
I to wszystko, po zaakceptowaniu danych  
aplikacja wyświetli wczytaną kartę.

Dla starszych telefonów nieposiada-
jących czytnika NFC dostępna jest druga  
opcja – poprzez formularz. W odpowied-
nie pola należy wprowadzić najpierw  
PESEL posiadacza, a potem jedenasto- 
znakowy numer wczytywanej karty.  
Efektem działania obu opcji jest ten sam 
widok poprawnie wyświetlonej karty.

Czemu służy wersja mobilna
Elektroniczna wersja Piaseczyńskiej 

Karty Mieszkańca została stworzona z my-
ślą o wygodzie mieszkańców. Większość  
z nas i tak na co dzień korzysta ze smart-
fona, więc taka karta jest zawsze pod rę-
ką. Oprócz tradycyjnej roli potwierdzenia 
faktu bycia mieszkańcem oferuje szereg 
funkcjonalności w codziennym funkcjono-

waniu w mieście. W aplikacji można m.in.  
wyświetlić przysługujące nam zniżki i raba-
ty wraz z ich datą ważności, wyświetlić kod 
kreskowy do wczytania w urządzeniach 
weryfikacyjnych, skorzystać z mechani-
zmu wypożyczania rowerów miejskich czy 
dokonać płatności za parkowanie w stre-
fach płatnych. Ponadto w głównym menu 
aplikacji znajduje się planer podróży, który 
po wpisaniu przystanku początkowego  
i końcowego wskaże nam, jak najwygod-
niej i najszybciej dotrzeć do celu.

Mobilna karta zapewni nam również 
dostęp do aktualnego rozkładu jazdy ko-
munikacji miejskiej oraz pokaże na ma-
pie, gdzie znajduje się aktualnie autobus,  
na który czekamy. Dopełnieniem wszyst-
kich funkcjonalności jest bieżący dostęp 
do najświeższych aktualności z gminy.

Gdy zauważymy coś niepokojącego,  
w łatwy sposób będzie można skorzystać 
z wbudowanego komunikatora wiadomo-
ści i przesłać zgłoszenie, które trafi wprost 
do urzędu. Obecnie dostępne opcje prze-
widują zgłoszenia dotyczące komunikacji 
lub ogólne powiadomienie urzędu. Tą dro-
gą urząd będzie mógł też udzielić nam 
odpowiedzi.

Minimum formalności  
bez wizyty w urzędzie

Dotychczas aby przedłużyć ważność 
Piaseczyńskiej Karty Mieszkańca czy Pia-
seczyńskiej Karty Dużej Rodziny, trzeba 
było przyjść osobiście do urzędu. Posia-
dając mobilną wersję karty, nie będzie to 
konieczne. Bezpośrednio z aplikacji posia-
dacz karty ma zapewniony dostęp do elek-
tronicznego indywidualnego konta, przez 
które można m.in. złożyć wniosek o prze-
dłużenie ważności karty, dokonać zgło-
szenia zagubienia karty czy zawniosko- 
wać o wydanie jej duplikatu. Konto daje 
również możliwość zarządzania kartami 
członków rodziny. W tym celu za pośred-
nictwem konta trzeba złożyć wniosek  

o dołączenie kart członków rodziny – po 
jego akceptacji w urzędzie na koncie po-
jawi się dostęp do innych kart. Taka moż-
liwość oprócz przedłużania czy zastrzega-
nia ważności karty daje również podgląd 
na jej aktywność. Po wejściu w historię 
użycia karty dostaniemy pełny wgląd  
w wykorzystanie przysługujących nam 
zniżek czy piknięć w miejskich czytnikach.

Karty całej rodziny  
w jednym miejscu

Aplikacja Piaseczyńskiej Karty Miesz-
kańca została wyposażona także w me-
chanizm wielokartowości, tzn. do naszej 
aplikacji można dodać karty członków 
swojej rodziny i okazywać je w prosty 
sposób w razie potrzeby. Aby dodać kar-
tę do swojej aplikacji, trzeba znać numer 
dodawanej karty oraz PESEL właściciela 
karty. Po wprowadzeniu tych danych apli-
kacja wyświetli dodawaną kartę dokładnie 
w taki sam sposób jak naszą. Do aplikacji 
można dodać dowolną ilość kart.

Jedynie bilet ZTM tradycyjnie
Jedynym miejscem, gdzie nie będzie 

można na razie posłużyć się mobilną wer-
sją karty, jest komunikacja miejska ZTM 
Warszawa. Ci wszyscy, którzy na Karcie 
Mieszkańca kodują bilety 30- i 90-dnio-
we, nadal będą musieli korzystać z trady-

cyjnej wersji plastikowej. ZTM na chwilę 
obecną nie udostępnia możliwości za-
kodowania biletu w inny niż tradycyjny 
sposób. Liczymy na to, że w przyszłości się  
to zmieni.

Komu należy się karta
Przypominamy, że karta zarówno  

w wersji plastikowej, jak i w wersji elektro-
nicznej dostępna jest dla mieszkańców 
gminy Piaseczno, którzy rozliczają swój 
podatek dochodowy na rzecz gminy Pia-
seczno. W przypadku osób niezameldo-
wanych na pobyt stały do ubiegania się 
o kartę konieczne jest okazanie pierwszej 
strony zeznania PIT z widocznym adresem 
zamieszkania na terenie gminy Piaseczno. 
Konieczne jest również potwierdzenie zło-
żenia tego zeznania w Urzędzie Skarbo-
wym w Piasecznie (widoczna pieczątka 
kancelarii urzędu). W przypadku osób roz-
liczających się przez Internet do pierwszej 
strony zeznania PIT konieczne jest również 
dołączenie dokumentu UPO (Urzędowe-
go Poświadczenia Odbioru) powiązanego  
z zeznaniem.

Wniosek można złożyć przez Inter-
net, wypełniając formularz elektroniczny  
na stronie www.karta.piaseczno.eu lub 
poprzez platformę ePUAP, gdzie w wyszu-
kiwarce należy wpisać „Piaseczyńska Karta 
Mieszkańca” lub „Karta Dużej Rodziny”.

Po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku 
i przyznaniu prawa posiadania Piaseczyń-
skiej Karty Mieszkańca lub Piaseczyńskiej 
Karty Dużej Rodziny można bezpłatnie 
ściągnąć i zainstalować aplikację karty. 
Aplikacje dostępne są dla systemu An-
droid i systemu iOS – można je pobrać 
bezpośrednio ze sklepów internetowych 
Google Play lub App Store.

Gdy karta straci ważność
Po uruchomieniu aplikacji na głównym 

ekranie wyświetlana jest data ważności 
karty. Gdy karta straci ważność, aplika-
cja w ciągu 24 godzin sama wyloguje się  
z konta i nie będzie możliwe ponowne 
zalogowanie do aplikacji bez wcześniej-
szego jej przedłużenia. Zablokowanie 
aplikacji nie powoduje jednak zabloko-
wania samego konta. W takim przypadku 
dostęp do konta będzie możliwy jedynie 
przez stronę internetową karta.piaseczno.
eu. Po zalogowaniu dostępne będą opcje 
przedłużenia ważności karty.

Uwaga! Posługiwanie się nieważną 
(tradycyjną lub elektroniczną) wersją kar-
ty traktowane jest na równi z jej brakiem.  
W takim przypadku podczas kontro-
li uprawnień do darmowego przejazdu 
gminną komunikacją w piaseczyńskich 
liniach L kontroler uprawniony jest do na-
łożenia opłaty karnej.

Projekt „Uruchomienie e-usług związanych z Piaseczyńską Kartą Mieszkańca w gminie Piaseczno” współfina-
sowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Osi Priorytetowej II Wzrost 
e-potencjału Mazowsza, Działanie 2.1 E-usługi, Poddziałanie 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020.

Już jest! Nowa, mobilna wersja Piaseczyńskiej  
Karty Mieszkańca. Już od połowy listopada w sklepach  
Google Play i App Store dostępna jest aplikacja  
zastępująca tradycyjną, plastikową wersję karty.

Poznaj mobilną 
Kartę Mieszkańca
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Uzdrowisko Konstancin-Zdrój w pod-
warszawskim Konstancinie-Jeziornie 
stworzyło w swoich dwóch, popularnych 
obiektach izolatoria dla osób, które nie wy-
magają hospitalizacji, ale nie mogą z róż-
nych przyczyn przebywać w kwarantannie 
domowej. W komfortowych warunkach 
hotelowych, z dozorem pielęgniarsko-le-
karskim pacjenci z COVID-19 o łagodnym 
lub bezobjawowym przebiegu choroby,  
a także ci, u których podejrzewa się za-
każenie i które czekają na wynik testu, 
mogą bezpłatnie odbyć izolację. Wy-
magane jest tylko skierowanie na piśmie  
od lekarza lub państwowego inspektora 
sanitarnego.

Kwarantanna poza domem 
bezpieczna dla pacjenta i jego 
najbliższych

Nawet łagodny przebieg choroby spra-
wia, że pacjenci z COVID-19 są osłabieni 
i często wymagają opieki, której ciężar 
podczas domowej izolacji spoczywa na 
rodzinie i najbliższych. To zaś powoduje 
ryzyko kolejnych zakażeń. Pobyt w izola-
torium w Konstancinie-Jeziornie chroni 
bliskich pacjenta przed zakażeniem,  
a co za tym idzie, minimalizuje wzrost no-
wych infekcji. Izolatoria pozaszpitalne 
odciążają także szpitale – do izolatoriów 
trafiają również pacjenci ze szpitalnych 
oddziałów, którzy nie mają już objawów 
COVID-19, ale wciąż nie otrzymali dwóch 
negatywnych wyników testów i nie mogą 
wrócić do domu, zajmując miejsce bar-
dziej potrzebującym hospitalizacji.

W konstancińskim izolatorium pa-
cjenci mają zapewnioną opiekę pielęg-
niarki, a lekarz specjalista na bieżąco 
ocenia ich stan zdrowia. Co istotne,  
w razie jego pogorszenia, personel me-
dyczny może podjąć decyzję o przenie-
sieniu pacjenta do szpitala zakaźnego  
lub szpitala z oddziałem zakaźnym.  
Współpraca Uzdrowiska Konstancin-Zdrój  
ze szpitalami „covidowymi” i zapewnienie 
transportu na oddział zakaźny wzmacnia 
poczucie bezpieczeństwa pacjentów, nie-
pokojących się o rozwój choroby.

Pacjent nie płaci za pobyt  
w izolatorium – refundacja NFZ

W Uzdrowisku Konstancin-Zdrój pa-
cjenci mają nie tylko zapewnioną profe-
sjonalną opiekę, ale także komfortowe 
warunki pobytu z trzema posiłkami dzien-
nie. Uzdrowisko dysponuje 80 miejscami, 
przeznaczonymi na pozadomową kwaran-
tannę. Pacjenci mogą korzystać również  
z hotelowych udogodnień, takie jak tele-
wizor czy wi-fi. Najczęściej kwaterowani 
są w osobnych pokojach (wyjątkiem mo-
gą być np. pacjenci, którzy są dla siebie 
osobami bliskimi), co zapewnia im pełną 
prywatność, a osobom bezobjawowym 

czy o bardzo łagodnym przebiegu cho-
roby – także np. możliwość pracy zdal-
nej. Pacjent nie może jednak opuszczać 
pokoju, całkowicie zakazane są także od-
wiedziny. 

3-, 10- lub nawet 20-dniowy pobyt 
w izolatorium w całości refunduje NFZ. 

Fizyczne i psychiczne  
powikłania po COVID-19

Uzdrowisko Konstancin-Zdrój już od 
pierwszych dni ogłoszenia na terenie Pol-
ski stanu pandemii, wprowadziło w swoich 
obiektach wysoki reżim sanitarny. Do obo-
wiązujących od lat procedur, zapewniają-
cych pacjentom bezpieczeństwo i kom- 
fort leczenia uzdrowiskowego, dodało no-
we wytyczne GIS-u, wyposażyło obiekty  

w środki ochrony osobistej, a także urzą-
dzenia do ozonowania pomieszczeń.  
Personel medyczny, z wieloletnim do-
świadczeniem w opiece nad pacjentami, 
został przeszkolony pod kątem minimali-
zowania ryzyka zakażeń.

Ale nie tylko z tych powodów Uzdro-
wisko Konstancin-Zdrój jest doskonałym 
miejscem na pozaszpitalne izolatorium. 
Skutki pandemii związanej z koronawiru-
sem i chorobą COVID-19 są już widoczne 
w stanie zdrowia psychicznego Polaków. 
Konieczność długotrwałego ogranicze-
nia codziennych aktywności, niepokój  
o zdrowie swoje i bliskich, silne poczucie 
niepewności, obawa przed utratą pracy 
- to wszystko sprawia, że w trakcie panu-
jącej epidemii odnotowuje się wyższy niż 
dotychczas poziom lęku i depresji.

Osobom odbywającym kwarantannę 
w Konstancinie-Jeziornie sprzyja uzdro-
wiskowy charakter miejsca. Kompleks 
lasów sosnowych i złoża solanki tworzą 
wyjątkowy mikroklimat uzdrowiska, któ-
ry ma prozdrowotne właściwości rów-
nież dla osób, które już przeszły chorobę  
COVID-19. Dla ozdrowieńców Uzdrowisko 
Konstancin-Zdrój, jako jedna z niewielu 
prywatnych placówek, przygotowała 
program rehabilitacyjny, mający na celu 
zniwelowanie pochorobowych powikłań 
i ogólne wzmocnienie organizmu. Reha-
bilitacja osób po COVID-19 oparta jest  
nie tylko na specjalistycznych badaniach 
i indywidualnie dobranych zabiegach 
(w tym tlenoterapii, inhalacji), ale także 
wsparciu psychologa, które pomoże od-
zyskać równowagę psychiczną po pobycie  
w szpitalu czy obowiązkowej izolacji. 

Choć, zgodnie z obowiązującymi ob- 
ostrzeniami, uzdrowiska pozostają za-
mknięte dla pacjentów sanatoryjnych, to 
wykorzystanie ich potencjału, doświad-
czonego personelu medycznego, profe-
sjonalnych baz zabiegowych i noclego-
wych może stać się ważnym elementem 
strategii walki z koronawirusem i skutkami 
pandemii.

Wszystkie niezbędne informacje  
dla pacjentów, a także wzór  
skierowania znaleźć można  

na stronie internetowej uzdrowiska 
https://uzdrowisko-konstancin.pl

Kontakt: 22 484 28 30  
lub 667 771 125 (czynny 24h)

Dwa obiekty sanatoryjne, przed pandemią wypełnione kuracjuszami, przebywającymi  

na turnusach rehabilitacyjnych i uzdrowiskowych, dziś przeznaczone są na izolatoria.  

Uzdrowisko Konstancin-Zdrój pod Warszawą zapewnia pacjentom z COVID-19  

lub z podejrzeniem zakażenia komfortowe pokoje z łazienkami, wyżywienie i opiekę  

wykwalifikowanego personelu, a cały pobyt w izolatorium finansuje NFZ.

Bezpłatny pobyt w izolatorium 
Uzdrowiska Konstancin-Zdrój 
dla pacjentów z COVID-19
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